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Błędy z rzeczownikami nieregularnymi w 
liczbie mnogiej8LEKCJA

Na wcześniejszej lekcji dowiedzieliśmy się o czasownikach nieregularnych, a teraz skupimy się na 
rzeczownikach nieregularnych - czyli takich które mają nieregularną liczbę mnogą.

Liczba pojedyncza słowa ‘dziecko’ czyli jedno dziecko to ‘one child’.  Liczba mnoga to np. ‘three 
children’ . Słowo „children” - dzieci,  jest już w liczbie mnogiej, więc nie dodajemy na końcu „s”.

Dowiedzmy się jeszcze więcej o rzeczownikach nieregularnych w liczbie mnogiej. Zaczniemy 
od czegoś łatwego: niektóre rzeczowniki właściwie nie zmieniają się- są takie same w liczbie 
pojedynczej i mnogiej. A są to:

one sheep, two sheep - jedna owca, dwie owce
one deer, two deer - jeden jeleń, dwa jeleń
one fish, two fish - jedna ryba, dwie ryby
one series, two series - jedna seria, dwie serie
one species, two species - jeden gatunek, dwa gatunki

When we have a noun that ends in a consonant + y, then the plural form ends in -ies.
So we have:
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Kolejna informacja: kiedy mamy rzeczownik, który kończy się na spółgłoskę + y, wtedy w liczbie 
mnogiej rzeczownika ‘y’ zmieni się na ‘i’ i będzie końcówka  -ies. Oto przykłady:

one baby - two babies (not “babys”) - jedno dziecko - dwoje dzieci (nie „babys”)
one family - two families - jedna rodzina - dwie rodziny
one army - two armies - jedna armia - dwie armie
one puppy - two puppies - jedno szczenię - dwa szczenięta

Natomiast jeśli słowo kończy się na samogłoską + y, to po prostu dodajemy końcówkę -s: 
Samogłosek mamy tylko 5,  reszta to spółgłoski. Przypomnijmy zatem te 5 samogłosek.
Są to: a , e , i, o , u . 

Zobaczmy teraz przyklady: 
one day - two days - jeden dzień - dwa dni
one key - two keys - jeden klucz - dwa klucze
one toy - two toys - jedna zabawka - dwie zabawki

Następnie, rzeczowniki, które kończą się na -F lub -Fe, w liczbie mnogiej zmieniają końcówkę na 
-VES. Na przykład:

one knife - two knives - jeden nóż - dwa noże
one shelf - two shelves - jedna półka - dwie półki
one wolf - two wolves - jeden wilk - dwa wilki
one leaf - two leaves - jeden liść - dwa liście

Istnieją jednak wyjątki . Mamy jednego szefa kuchni -one chef i dwóch szefów two chefs 

Jeden dach - one roof, dwa dachy - two roofs, jedno przekonanie one belief i dwa przekonania - 
two beliefs

Niektóre bardzo popularne rzeczowniki mają nieregularną liczbę mnogą, czyli poza wspomnianym 
wcześniej child i children’ mamy również:
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one man – two men - jeden człowiek - dwóch mężczyzn
one woman – two women - jedna kobieta - dwie kobiety
one child – two children - jedno dziecko - dwoje dzieci
one person – two people - jedna osoba - dwie osoby
one tooth – two teeth - jeden ząb - dwa zęby
one foot – two feet - jedna stopa - dwie stopy
one mouse – two mice - jedna mysz - dwie myszy
one goose – two geese - jedna gęś - dwie gęsi

Jest również kilka rzeczowników, które pochodzą od łaciny lub greckiego i również maja 
nieregularną liczbę mnogą.  Oto kilka przykładów:

fungus - fungi - grzyb - grzyby
stimulus - stimuli - bodziec - bodźce
analysis - analyses - analiza - analizy
crisis - crises - kryzys - kryzysy
hypothesis - hypotheses - hipoteza - hipotezy
bacterium - bacteria - bakteria - bakterie
millennium - millennia - tysiąclecie - tysiąclecia
criterion - criteria - kryterium - kryteria
phenomenon – phenomena - zjawisko - zjawiska

Na szczęście w języku angielskim jest znacznie mniej rzeczowników nieregularnych niż 
czasowników nieregularnych, więc ta lekcja była krótsza.


